



# United Church St. Francis Cluster

NOVEMBER 2019

## Regroupement St-François, Église Unie du Canada

**W**elcome to the first newsletter of the United Church St. Francis Cluster!

Who are we? Members of United Church of Canada communities of faith across the St. Francis region were invited to a Visioning Day held in September 2018 at St. Paul's United in Magog. Those assembled had an honest and thoughtful discussion about how to come together to focus on the mutual needs of our congregations and churches.

How could we work together to meet those needs?

We created the United Church St. Francis region cluster. All UCC communities of faith in the St Francis / Eastern Townships area are welcome to join (by a simple vote of your governing council or board). Ask us for an invitation package, and we will get you all the details. You don't need to make a large time commitment; we are *always* pleased to welcome more volunteers to the steering committee, but those with little time can keep in touch via meeting minutes and this newsletter! There is no cost to join; the cluster has its own budget.

### How can we 'be the church' together for each other in the future in this area?

We've already started.

#### + Seniors

The committee is considering already successful pastoral care models, including those in Richmond (recently profiled in *Broadview* magazine) and retirement home worship services led by the Sherbrooke churches, among others.

#### + Youth

A part-time coordinator has been hired to help organize accessible Messy Church events for all cluster members.

#### + Remote Worship

More than \$1,000 has been set aside to invest in phase one of the needed technology, and Rev. Lee Ann Hogle is working on remote worship services. The project is moving forward at a fast pace!

#### + Communication

We have an ever growing email list and, here is a newsletter! Partici-

pation includes representatives of Stanstead's United Steeples and Eaton Valley; & see our membership list.

*We are excited that this conversation will continue. We hope we will see ourselves as a United and uniting community.*

### A venir + Upcoming

**2 Nov:** St. Paul's (Magog) spaghetti supper, 5-6:30p.m.

**2 Nov:** Plymouth-Trinity (Sherbrooke) pre-Christmas buffet & sale / buffet & vente d'avant Noël, 3:30-6p.m.

**3 Nov:** Cookshire U fundraising concert / concert benefice avec Jim Robinson, 1:30p.m.

**7 Nov:** Waterville-North Hatley U fall luncheon / repas & vente, 11:30-1p.m.

**6 & 20 Nov:** St. Paul's (Magog) exercise class every 2nd Wed., 10a.m., all levels, free.

**16 Nov:** Lennoxville U Christmas Bazaar & turkey supper / souper & vente de Noël (2 sittings, reserve at 819-346-6448)

**23 Nov:** Beulah U (Ayer's Cliff) Christmas bazaar & tea 8:30-12p.m.

**15 Dec:** Culte de l'Avent / ecumenical Advent, 7p.m. Plymouth-Trinity (Sherbrooke)



## Regroupement St-François de l'Église Unie

**B**ienvenue au premier bulletin d'information du Regroupement St-François de l'Église Unie du Canada! Mais... qui sommes nous?

Les membres des communautés de foi de l'Église Unie du Canada de la région de Saint-François ont été invités à une journée de visionnement qui s'est tenue en septembre 2018 à l'Église St. Paul's à Magog. Les personnes rassemblées ont pris part à une discussion honnête et réfléchie : Comment donc travailler ensemble pour adresser les besoins mutuels de nos communautés de foi et de nos églises?

Nous avons donc créé un pôle régional de l'Église Unie St-François. Toutes les communautés de foi de l'Église Unie de la région sont les bienvenues (par simple vote de votre conseil de direction ou d'administration). Demandez-nous un paquet d'adhésion et nous vous fournirons tous les détails. Vous n'avez pas besoin de nous donner beaucoup de temps. Nous sommes toujours ravis d'accueillir des bénévoles au sein du comité de pilotage, mais vous pouvez rester en contact via les procès-verbaux des réunions et par l'intermédiaire de ce bulletin!

L'inscription est gratuite; le regroupement a son propre budget.

### Comment «être l'église» ensemble et s'orienter vers un avenir bien solide?

Nous avons déjà commencé.

#### + Le Troisième Age

Le comité étudie des modèles d'aide pastorale déjà existants, notamment à Richmond (récemment signalé dans la revue *Broadview*) et les cultes aux maisons de retraite organisés par les communautés de foi à Sherbrooke, parmi d'autres exemples.

#### + Jeunesse

Un coordinateur à temps partiel a été engagé pour aider à organiser des événements accessibles de « Messy Church », c'est-à-dire d'église « père mère » pour tous les membres du regroupement.

#### + Culte à distance

Plus de 1 000 \$ ont été mis de côté pour investir dans la

première phase de la technologie nécessaire, et la Rév. Lee Ann Hogle travaille sur les cultes à distance. Le projet avance à un rythme rapide!

#### + Communication

Nous avons une liste électronique de distribution de plus en plus longue... et voici votre nouveau bulletin d'information!

*Nous sommes ravis que cette conversation se poursuive. Nous espérons devenir une communauté Unie et unissante.*

#### Events + Événements

Are you holding a church event open to all?  
*Votre communauté de foi organise un événement ouvert à tous?* 819-346-6373  
StFrancisucCluster@gmail.com  
a/s Plymouth-Trinity,  
380 Dufferin, Sherbrooke,  
J1H 4M7.

#### Members + Membres

Danville Asbestos Trinity  
Georgeville United  
Lennoxville United  
Plymouth-Trinity,  
Sherbrooke  
St Paul's United, Magog  
Waterville-North Hatley